
 
P r o t o k ó ł  Nr XIX.2016 

 
z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 

w dniu 28 października 2016r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 13:00. 
 
Na stan 15 radnych obecnych było 14. Nieobecny był radny Krzysztof Brdak – 
nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy; 
6/ Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż; 
7/ Przedstawiciele lokalnej prasy 
oraz zaproszeni goście: 
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – członek Zarządu Powiatu, 
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu. 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Pkt 1. 
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XIX 
sesji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na posiedzeniu 
obecnych jest 14 radnych, jest kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwal. 
 
Pkt 2. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 
4. Zgłaszanie pytań i wniosków. 
5. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      
1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 

 
2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2016 rok; 
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3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego; 
 
4) w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej 
gminnych jednostek organizacyjnych Gminy Raciąż; 
 
5) w sprawie zbycia nieruchomości w miejscowości Kodłutowo; 
 
6) w sprawie zbycia nieruchomości w miejscowości Kraszewo-Gaczułty; 
 
7) w sprawie nabycia nieruchomości; 
 

7. Zapoznanie z wynikami analizy oświadczeń majątkowych radnych Gminy Raciąż 
oraz Kierowników Referatów i jednostek organizacyjnych; 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 
 
Ad.pkt 2. 
 

Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do porządku obrad. Proponowany porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 

Ad.pkt 3. 
 

Protokół z XVIII sesji Rady Gminy został wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem 
obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie zgłaszali uwag, 
ani poprawek. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, wniosek 
uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 4. 
 
Radny – Eugeniusz Ptasik pytał, czy jest nadzieja na remont drogi od Koziebród                    
w kierunku Siemiątkowa oraz na chodnik w Małej Wsi, na który jest dokumentacja. 
 
Radny Krzysztof Sikorski – wniósł o wspieranie starań Burmistrza Miasta Raciąż                   
w sprawie nocnej pomocy medycznej. Pytał też, czy w związku z likwidacją szkół 
wszyscy nauczyciele otrzymali propozycję pracy i czy ją przyjęli.  
 
Sołtys wsi Kossobudy – pytał o przyłącza do wodociągu, kto je ma wykonać. 
 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz  - członek Zarządu Powiatu odpowiadała, że                   
w sprawie drogi w kierunku Siemiątkowa jest nadzieja, wszystko jest na dobrej 
drodze, została wykonana dokumentacja, w następnym roku będzie złożony 
wniosek o dofinansowanie na tę drogę: Drobin – Koziebrody – Pijawnia. Ponadto  
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radna informowała, że droga w stronę Płońska około 5 km została zrobiona,                          
w Gminie Baboszewo  została wykonana droga Baboszewo – Korzybie oraz droga    
w kierunku Zawidza. Na następny rok planowana jest nakładka do Uniecka (do 
Kościoła ok. 2 km). 
 Sytuacja w szpitalu w miarę stabilna, wszystkie oddziały, jest ich 11 
funkcjonują, obowiązki dyrektora pełni dr Obermeyer, kadra medyczna zwiększyła 
się, jest kilku specjalistów, 12 stażystów oraz 2 rezydentów.  Obecnie trwają starania 
o utworzenie kilku pododdziałów. Na dyrektora SP ZZOZ będzie konkurs, wpłynęły 
4 oferty.    
 W sprawie chodnika radna powiedziała, że niczego nie obiecywała, jest więcej 
wniosków o chodniki, ważniejsze są drogi, na terenie „koziebrodzkim” zostało 
wykonane 9 km dróg. 
 
Radny Eugeniusz Ptasik dodał, że budowa tego chodnika ma na celu bezpieczeństwo 
dzieci. 
 
 Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu – powiedział, że 
Koleżanka już wyczerpała tematy. Przewodniczący powiedział, że należy uświadomić 
sobie, że w Polsce jest „chory” system finansowania służby zdrowia, a szpitale 
powiatowe mają problemy w całym kraju, koszty wzrosły o 30-40%. Drogi – robi 
się w pierwszej kolejności z programem dofinansowania tzw. „drogi sąsiedzkie” – 
połączenia z innymi powiatami, 1 km nakładki kosztuje 500.000,-zł. Gminy 
pomagają w modernizacji dróg, bez pomocy gmin, nigdy nie udałoby się tyle zrobić. 
 
 
 Wójt Gminy – powiedział, że co 6 km dróg powiatowych jest w naszej Gminie, 
mamy  103 km tych dróg. Rada Gminy do drogi w Dobrskach dołożyła 400.000,-zł., 
oszczędności z tej inwestycji zostały w Starostwie. Wójt powiedział, że tak 
nieudolnej budowy mostu jak w Dobrskach jeszcze nie widział, droga była zamknięta 
ponad 3 miesiące, do tego wykonawca zniszczył nasze drogi gminne, gdyby Wójt 
wiedział, że będzie taka sytuacja – nie zgodziłby się na tę inwestycję.                                     
W Krzeczanowie most został później rozebrany i już jest gotowy. Problemowa 
okazała się też inwestycja na drodze Kodłutowo – Szczepkowo, dotychczas 
wykonawca nie zalał odcinka drogi drugą warstwą asfaltu, zagrożony jest termin 
realizacji. Również w Uniecku jest problem, Gmina czeka na pozwolenie wodno-
prawne, umożliwiające odwodnienie gruntu, bez tego remont tego krótkiego 
odcinka drogi jest niemożliwy. Starania o chodnik w Koziebrodach trwają już 16 lat, 
w tym miejscu chodnik jest bardzo potrzebny, Wójt złożył propozycję – jeżeli Rada 
się zgodzi – że Gmina dołoży 50% kosztów wykonania  chodnika, tam, gdzie nie ma 
poboczy. Wójt dodał też, że na drodze w Krajkowie brak odwodnienia. 
Na pytanie sołtysa Wójt odpowiedział, że przyłącza wodociągowe  buduje każdy 
sam, Gmina buduje sieć, której mieszkańcy nie chcieli wcześniej.  
Radnemu – Krzysztofowi Sikorskiemu Wójt odpowiadał, że nie wszyscy nauczyciele 
(z zlikwidowanych szkół) pracują tam, gdzie by chcieli, ale pracują wszyscy, część 
odeszła na emerytury. Odnośnie nocnej pomocy medycznej w Raciążu, nikt się nie 
zgłaszał o wsparcie tej inicjatywy.                                                             
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Ad.pkt 5. 
 
 Pan Władysław Kwiatkowski – Kierownik Biura Obsługi Szkół Samorządowych 
w Raciążu przedłożył „Informację o realizacji zadań oświatowych w Gminie 
Raciąż w roku szkolnym 2015/2016” 
 
(Informacja w formie pisemnej stanowi załącznik do niniejszego protokółu – załącznik nr 1) 
 

Egzemplarz „Informacji o realizacji zadań oświatowych w Gminie Raciąż w roku 
szkolnym 2015/2016 do wglądu, znajduje się na stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, 
pokój nr 12. 
 
 

Ad.pkt 6. 
 
 
Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekty uchwał                      
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż oraz w sprawie 
zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 2 i 3) 

 
 W WPF proponuje się wprowadzenie następujących zmian: dochody ogółem 
Gminy zwiększa się o kwotę 1.854.540,71 i po zmianach wynoszą one 
33.330.728,58 zł. z czego dochody bieżące o kwotę 1.785.646,22 zł. i po zmianach 
wynoszą 30.936.311,09 zł., dochody majątkowe o kwotę 68.894,49 zł. i po 
zmianach wynoszą 2.394.417,49 zł. 
Wydatki zwiększono o kwotę 1.854.540,71 zł. i po zmianach wynoszą 
37.173.777,85zł., z czego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 1.079.977,40 zł.                 
i po zmianach wynoszą 28.073.877,31 zł. Wydatki majątkowe o kwotę 774.563,31 
zł. i po zmianach wynoszą 9.099.900,54 zł. 
 
W wyniku proponowanych zmian deficyt, przychody i rozchody pozostają bez zmian. 
 
 Proponowane zmiany w uchwale budżetowej to wprowadzenie do budżetu 
po stronie dochodów dotacji, wpływów z podatków i opłat lokalnych, odsetki od 
środków zgromadzonych na lokatach w banku, zwrot części wydatków wykonanych 
w ramach funduszu sołeckiego w 2015r. 
Po stronie wydatków proponuje się następujące zmiany: 

 zwiększenie planowanych wydatków o kwotę 457.173,89 zł. na: 
- remont przydomowych oczyszczalni ścieków o 18.780,48 zł. 
- dokumentację na budowę wodociągu w Kossobudach – 2.000,00 zł. 
- dokumentację na budowę wodociągu w Gralewie – 2.000,00 zł. 
- dokumentację na budowę wodociągu w Młodochowie – 3.000,00 zł. 
 

 zmniejszenie planowanych wydatków w dziale transport o kwotę 600.000,-zł 
- na przebudowę drogi gminnej w m. Pólka-Raciąż – 275.000,-zl.; 
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 na przebudowę drogi gminnej w Cieciersku – 275.000,-zł. 
- na przebudowę drogi gminnej Sierakowo – Draminek – 90.000,-zł. 
- na bieżące utrzymanie dróg – 20.000,-zł. 
 
W dz. Oświata i wychowanie proponuje się zwiększenie wydatków na remont chodnika przy 
ZS w Starym Gralewie. Wykonanie zjazdu przy bramie ZS w Krajkowie oraz malowanie 
szatni (zalecenie Inspekcji Sanitarnej); oplata dla Urzędu Miasta za dzieci z terenu naszej 
Gminy uczęszczające do przedszkola w Raciążu. Proponuje się również zwiększenie 
wydatków na ochronę zdrowia – kwota 10.000,-zł dla SP ZZOZ na zakup aparatury 
medycznej. 
Sołectwo Jeżewo-Wesel dokonało zmiany wniosku, zrezygnowano z ogrodzenia placu 
zabaw, a kwotę 5000,-zł. przeznaczono na wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi 
w Jeżewie-Wesel. 
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian, uchwały zostały podjęte jednogłośnie, udział 
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

 
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Płońskiego, na wniosek SP ZZOZ na zakup aparatury 
medycznej w kwocie 10.000,-zł. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 4) 

 
Radni nie zgłaszali sprzeciwu, Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił kolejne projekty uchwał: 
1) w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w miejscowości Kodłutowo; 
2) w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w miejscowości Kraszewo-Gaczułty 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokół;u – załącznik nr 4 i 5) 
 

Wójt Gminy wyjaśniał, że budynki po byłych szkołach będą wycenione i sprzedane 
w drodze przetargu 
 
Radni nie zgłaszali się do dyskusji, uchwały zostały podjęte większością głosów, za 
podjęciem uchwał głosowało 12 radnych, przeciw – nie było, 2 radnych wstrzymało 
się od głosowania. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z projektem uchwały                    
w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowych o powierzchni 
2,5900 ha, położonej w miejscowości Budy Kraszewskie, z przeznaczeniem pod 
zalew „Kraszewo” 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6) 
 

Radni nie zgłaszali uwag ani pytań. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział                  
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy – informował, że został przygotowany projekt uchwały 
w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek 
organizacyjnych Gminy. W związku z nowelizacją przepisów, od 1 stycznia 2017r. 
jednostka organizacyjna BOSS przestaje funkcjonować, obsługę finansową, 
administracyjną, organizacyjną, przejmuje Urząd Gminy, ulegnie zmianie struktura 
organizacyjna Urzędu. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 7). 
 

Radni nie zgłaszali się do dyskusji. Uchwala została podjęta jednogłośnie, udział                     
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 7. 
 
Wójt Gminy informował, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych za 2015 rok, 
które złożyli kierownicy referatów, dyrektorzy szkół oraz Sekretarz i Skarbnik Gminy. 
Oświadczenia zostały złożone w terminie, Wójt nie stwierdził nieprawidłowości                        
w złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 
Analizy oświadczeń majątkowych za 2015 rok dokonał również Przewodniczący Rady 
Gminy. Oświadczenia złożyli wszyscy radni w terminie tj. do 30 kwietnia 2016r.                    
W analizowanych oświadczeniach Przewodniczący nie stwierdził nieprawidłowości. 
 
Ad.pkt 8. 
 Przewodniczący Rady Gminy – przekazał radnym, sołtysom zaproszenie 
wystosowane przez Fundację „Odzyskać radość” do Zakładu Opiekuńczo-
Leczniczego w Kraszewie-Czubakach w dniu 8 listopada 2016r., na czytanie książek 
chorym dzieciom. 
 
Wójt Gminy skierował pytanie do radnych w sprawie chodnika w Koziebrodach, czy 
można złożyć pismo do Starostwa w tej sprawie oferując pokrycie 50% kosztów                     
z budżetu Gminy. 
 
Radni jednogłośnie opowiedzieli się za wnioskiem Wójta Gminy Raciąż. 
 
Ad.pkt 9. 
 
Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 
XIX sesji Rady Gminy. 
 
 
                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                      Jarosław Jaworski 
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak 


